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Folketingets udvalg for landdistrikter og 

øer 

Folketingets udvalg for landdistrikter og øer har d. 21. marts 2025, stillet 

følgende spørgsmål nr. 97 (alm. del) til social- og boligministeren, som hermed 

besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra udvalget. 

Spørgsmål nr. 97: 

”Vil ministeren redegøre for, hvordan udmøntningen af nedrivningspuljerne ville 

have været, hvis der havde været de samme krav til asbesthåndtering som i 

dag, dvs. hvor stort et udgiftsmæssigt beslag nedtagning af asbestholdigt 

materiale ville have lagt på puljen? 

Spørgsmålet stilles som opfølgning på Foreningen Snedsteds Revitalisering 

2030 den 19. marts” 

 

Svar: 

Jeg gør indledningsvis opmærksom på, at jeg i besvarelsen lægger til grund, at 

der med ”nedrivningspuljen” menes rammen til landsbyfornyelse. 

 

Det er ikke muligt at oplyse et konkret tal på, hvor stort et udgiftsmæssigt 

beslag nedtagning af asbestholdigt materiale ville have lagt på rammen til 

landsbyfornyelse, hvis de nuværende krav til asbesthåndtering havde været 

gældende tidligere. 

 

Rammen til landsbyfornyelse uddeles gennem IT-systemet BOSSINF. Dette 

system registrerer, hvorvidt den tildelte støtte er anvendt til renoverings- eller 

nedrivningsarbejder. Hvis der er tale om renoveringsarbejder, registreres det, 

hvad der er blevet renoveret, eksempelvis klimaskærm eller wc og bad. Der 

registreres dog ikke specifikt, om der har været udført 

asbesthåndteringsarbejde i de pågældende støtteberettigede arbejder. 

 

Da der ikke foreligger registreringer af asbesthåndteringsarbejde i forbindelse 

med anvendelsen af rammen til landsbyfornyelse, er det derfor ikke muligt at 

angive, hvor stort et udgiftsmæssigt beslag nedtagning af asbestholdigt 

materiale ville have lagt på puljen. 

 

 

Med venlig hilsen 

Sophie Hæstorp Andersen 

Social- og boligminister 
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